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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 5 

от редовно заседание, състояло се на 04.02.2016 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Анюта Асенова, Анна Хаджиева, Георги Лозанов –председател, Иво 

Атанасов, Мария Стоянова 

 

Начало на заседанието 11.00 часа, водено от Георги Лозанов –председател   

Протоколист: Албена Драганова. 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

 1. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР»:  

а) за изпълнението на разпоредбите на чл. 13, 16 и 17 от Директивата за аудио-визуални 

медийни услуги и чл. 19 (2-4) и 19а на Закона за радиото и телевизията – европейски 

произведения в програмите на доставчиците на линейни и нелинейни медийни услуги 

през 2014 г.;  

б) за осъществен надзор на: предаването на Българската национална телевизия «Още от 

деня» и на предаването на БТВ «Папараци» по сигнал на г-жа Лора Крумова;  

в) за проведено заседание на Междуведомствената работна група за изготвяне на Проект 

на актуализирана Национална стратегия за насърчаване на равнопоставеността на 

половете за 2016 – 2019 г.;  

г) по искане от Община Хасково за заличаване на удостоверение за регистрация ЛРР-02-

04-132-01 и във връзка с уведомителни писма от «Мобилтел» ЕАД и «Май Фай» АД.  

Вносител: Ант. Лозенска.  

Докладва: Д. Ганев, Ст. Белов, Ир. Христова, Ем. Радева, Райна Радоева.  

 

2. Информация за изпълнението на Плана за дейността на Съвета за електронни медии 

(СЕМ) за 2015 г. и Проект на План за дейността за 2016 г.  

Вносители: Директорите на дирекции.  

 

3. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по 

административно-наказателни производства АУАН №№: НД- 01-201 и НД- 01-211/2015 

г.  

Вносител: Ант. Лозенска.  

Докладва: Емилия Станева, Доротея Петрова.  

 

4. Доклади на Дирекция «Обща администрация» - предложения за:  

а) услуга, необходима за дейността на СЕМ;  

б) утвърждаване разходите за представителни цели за 2016 г.  

Вносител: Румян Петров.  

Докладват: Евг. Димитров, Сп. Янева.  

 

Разни. 
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Георги Лозанов  откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред. Обяви, че  

следващото заседание на 9.02.2016 г. ще започне с отчет  БНР за второто шестмесечие на 

2015 година.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:  Приема дневния ред с направените допълнения.  

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР»: 

 

а) за изпълнението на разпоредбите на чл. 13, 16 и 17 от Директивата за аудио-визуални 

медийни услуги и чл. 19 (2-4) и 19а на Закона за радиото и телевизията – европейски 

произведения в програмите на доставчиците на линейни и нелинейни медийни услуги 

през 2014 г.;  

 

Димитър Ганев:  Представям доклада за дела на европейски  произведения през 2014 г. 

Програмите, които се излъчват от доставчиците на линейни медийни услуги, са общо 73 

на брой за 2014 г. Самите доставчици са 47, от които 32-ма са ни предоставили 

информация, те отговарят за 53 телевизионни програми. Не предоставилите данни на 

СЕМ са 15, за общо 20 бр.  програми. Направил съм сравнение с периода за  2013 г. 

Тогава  СЕМ е получил с 6 отговора по-малко, но доставчиците са били с 10 повече. 

Според данните, квотата за 2014 г, от 50 процента за европейски произведения се 

изпълнява, тя е средно 57.34% при малко над 50 % за предходния период. Доверяваме се 

на доставчиците. Изпратени са запитвания и за нелинейни доставчици. 

Георги Лозанов: Ако не се представи информация,  може да се наложи имуществена 

санкция.  

Анна Хаджиева: Виждам, че част от доставчиците, които не са предоставили 

информация, са музикални канали. Идеята на текста за европейската продукция е  

защита на определени ценности, характерни за „западен тип” демокрация.. 

Мария Стоянова: Като махнем „западния тип демокрация”, бих спряла изречението до 

утвърждаване на европейската продукция и развиване на бранша, та в този смисъл Ани е 

права, че музикалните канали трудно се вписват в тези категории.  Става въпрос за 

европейски произведения и европейски предавания, а не за музикални клипове. Ние тази 

проверка я правим според изискванията на Директивата. 

Димитър Ганев: Изпратили сме запитвания на общо 18 нелинейни доставчика, един от 

тях е информирал СЕМ, че не осъществява такава услуга. За 2013 г. сме изпратили 

запитвания до 15 доставчика – това е за сравнение. 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:  Да се вземат необходимите мерки според изискванията 

на закона. 

 

б) за осъществен надзор на: предаването на Българската национална телевизия «Още от 

деня» и на предаването на БТВ «Папараци» по сигнал на г-жа Лора Крумова; 

 

Георги Лозанов: Помолих да се направи мониторинг на предаването „Още от деня” за 

плурализма при отразяването на нашата кандидатура за генерален секретар на ООН. В 

последната седмица възникнаха спорове за част от  изказване на Евгени Михайлов, което 

не присъства на  сайта на БНТ. Истината е, че в сайта се качва цялото предаване, където  

стои изказването, но там където са качени отделни фрагменти то липсва. Явно има 
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техническа грешка, която после е поправена. Това не е обект на пряк надзор от наша 

страна, но даде повод да се види дали има плурализъм при отразяването на темата за 

кандидатурата ни за генерален секретар на ООН. 

Стефан Белов: Извърших фокусиран мониторинг на предаването „Още от деня” на 

БНТ1 в периода 16.01. – 01.02.2016 г. по темата за издигане на кандидатурата на г-жа 

Ирина Бокова за генерален секретар на ООН. На 16 януари  г-н Румен Петков подкрепя 

кандидатурата на Ирина Бокова, като изразява и позицията на АБВ, че ако това не се 

случи, партията ще излезе от управлението. В предаването на 19 януари са поканени 

Методи Андреев и Соломон Паси, които изразяват позициите си по отделно. Г-н Паси  

изразява позицията „за”, а Методи Андреев е против. На 2 февруари социолозите Кънчо 

Стойчев и Юлий Павлов защитават позицията, че България има уникален шанс за 

генерален секретар на ООН. Г-жа Богова има шанс, но „се работи да не бъде избрана”. 

Мария Стоянова: Г-н Паси говори по принцип, не можем да се каже  че говори „за” или 

„против”.  

Стефан Белов: В това предаване често се кани един човек, а срещу него няма  друг за 

дебати. 

Мария Стоянова: Дори и аз имах удоволствието да участвам с г-жа Михнева.  

Иво Атанасов: Има правителствено решение за една кандидатура, което не е отменено. 

Друга кандидатура няма. Факт е, че г-жа Бокова може да бъде предложена и да не бъде 

избрана, или може да не бъде предложена. И в двата случая тя остава шеф на ЮНЕСКО, 

мандатът й свършва през ноември 2017 г. Тоест още две години напред тя е шеф на 

ЮНЕСКО. През това време е изключено друг българин да оглави ООН. Ако България 

има интерес да има генерален секретар на ООН, съвсем нормално е да се изказва 

подкрепа за българската кандидатура. Другото е работа срещу българските интереси в 

подкрепа на кандидата на друга държава. 

Мария Стоянова: Ти го пречупваш през политическа гледна точка и затова се налага да 

те помоля да не въвличаш Съвета в политически разговори. Такъв дебат би подхождал 

повече за друго място, но не и за това тук. Ти имаш възможност в един политически 

прес-орган да пишеш дописки всяка седмица. Този разговор не е за заседание на СЕМ. 

Иво Атанасов: Мария, аз не ти давам интервю, за да ме прекъсваш, когато ти хрумне! 

Това ти е стил на теб! Тук всички имаме равни права, а въпрос на култура е да не се 

прекъсваме. Моля да се изслушваме. Не е разговор за друго място, нито пък го 

пречупвам през политическа гледна точка. Толкова ли е трудно да се разбере, че е 

изключено двама българи да бъдат едновременно шеф на ООН и на ЮНЕСКО? Този 

аргумент е не само железен, но и неразложим на политически цветове. Тъкмо затова е 

нормално  водещият на предаването да подкрепя българския интерес. 

Мария Стоянова: Темата ме вълнува и затова съм писала коментар за българската 

кандидатура за генерален секретар на ООН, но не в качеството ми на член на СЕМ.  

Иво Атанасов: Докладчикът е направил мониторинг на предаването от началото на 

годината до сега. Уточнявам, че първото предаване не е на 16 януари, а на 11 януари. Аз 

също извадих събеседниците, които са канени в това предаване. От началото на годината 

са участвали 27 политици от управляващата коалиция и само 5 от опозицията. В 

студиото са гостували 25 политици от десния спектър и едва 7 от левия. От експертите 

(политолози, социолози и журналисти) 17 са от дясното пространство срещу 9 от лявото. 

Участвали са и 21  други събеседници - финансисти, банкери, актьори, климатолози и 

т.н., които можем да приемем за политически неутрални. По отношение на законовото 

задължение обаче да се отразяват различните идеи и убеждения в обществото,  дясното 

доминира от 3 към 1 до 5 към 1. Ако говорим за плурализъм и ако говорим за 

разнообразие на гледни точки, не е достатъчно да се фокусираме само върху едно 

предаване, както БНР направи с Волгин. Много по-важно е да видим какво е цялостното 

звучене. А то категорично не е балансирано.  
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Мария Стоянова: Това вече е друг разговор. 

Георги Лозанов: Не бива да се мери спазването на плурализма по този количествен 

начин. Въпросът е всяка гледна точка, изявена в публичното пространство, да е 

прозвучала. Колко е точно и как ще звучи е въпрос на редакционна политика. При 

Волгин проблемът е, че въобще няма друга гледна точка, а не че била застъпена по-

малко. Тук има общо взето някакъв плурализъм. По случая с кандидатурата на Ирина 

Бокова, има политически дебат, който се води в обществото. По средата на разговора, 

двамата събеседници започват да спорят по темата. Водещият не може да предвиди това.    

Мария Стоянова: Да. За това не може всеки да бъде водещ. Работата на водещия е 

точно такава, да овладява ситуацията. Въпросът тук е дали има нарушение на закона или 

няма такова. Излиза, че няма и затова цялото обсъждане беше напълно излишно. 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет)  гласа “за”: СЕМ прие доклада  

 

Доклад от Ирена Христова във връзка с извършено наблюдение по сигнал на 

предаването „Папараци” на БТВ, излъчено на 28.12.2015 г. 

Ирена Христова: Г-жа Лора Крумова сезира Съвета с писмо за излъчени кадри с нея и 

детето й в предаването „Папараци”, излъчено на 28 декември 2015 г. по програма БТВ. 

Г-жа Крумова е била снимана без нейно съгласие и е била обект на проследяване. 

Проверката установи, че лицето на детето е закрито, а също така и номерът на 

автомобила. 

Анна Хаджиева: Да отговорим на г-жа Крумова, че може да заведе граждански иск. 

Мария Стоянова: Когато заставаш под светлината на прожекторите, ставаш обект на 

внимание, независимо от собственото ти желание. 

Георги Лозанов: Аз също бях обект на такова, да го наречем, преследване. 

Иво Атанасов: Случаят е различен от този на г-н Гущеров, чийто корем беше показан на 

плажа, несъмнено за да бъде подигран. Аз тогава гласувах да наложим имуществена 

санкция на телевизията, защото нямаше никакво основание да се навлиза в личното му 

пространство. Дори да приемем, че той е публична личност, която е с по-нисък праг на 

защита, прекрачването на този праг нямаше никакво оправдание, защото камерата не 

показа нещо, което да е в обществен интерес. В кадрите с г-жа Крумова обаче виждаме, 

че тя паркира на тротоара, следователно е налице нарушаване на закона от нейна страна. 

Това е случай, при които е оправдано да се влезе в личното пространство, защото по този 

начин се установява престъпване на правилата от една публична личност. Ето защо 

специално тук не може да става дума за нарушение от страна на предаването 

„Папараци”.    

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет)  гласа “за”: Да се изпратят писма до г-жа Лора Крумова и „БТВ 

Медиа Груп” ЕАД 

 

в) за проведено заседание на Междуведомствената работна група за изготвяне на Проект 

на актуализирана Национална стратегия за насърчаване на равнопоставеността на 

половете за 2016 – 2019 г.;  

 

СЕМ разгледа проекта 

 

г) по искане от Община Хасково за заличаване на удостоверение за регистрация ЛРР-02-

04-132-01 и във връзка с уведомителни писма от «Мобилтел» ЕАД и «Май Фай» АД.  
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Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: заличава регистрацията за доставяне на аудио-визуална 

медийна услуга на община Хасково. Заличава програма „Телевизия Хасково”, с общ 

(политематичен) профил, 12 часа продължителност и регионален териториален обхват за 

община Хасково, способът на разпространение е чрез кабелни електронни съобщителни 

мрежи , от Раздел Първи на Публичния регистър, поддържан от СЕМ. Решението 

подлежи на обжалване чрез Съвета за електронни медии пред Върховния 

административен съд в 14 дневен срок от уведомлението. 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Информация за изпълнението на Плана за дейността на Съвета за 

електронни медии (СЕМ) за 2015 г. и Проект на План за дейността за 2016 г.  

 

СЕМ прие Плана за дейността на Съвета за 2016 г. 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» 

по административно-наказателни производства АУАН № НД- 01-201/2015 г. и АУАН № 

НД- 01-211/2015 г.  

 

Емилия Станева докладва АУАН № НД- 01-201/2015 г. съставен за нарушаване на 

разпоредбата на т.9, ал. 1 от ЗРТ . 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:  Да се продължи административното производство и 

бъде събрана допълнителна информация от ПРОФОН 

 

Емилия Станева докладва АУАН № НД- 01-211/2015 г. съставен за нарушаване на 

разпоредбата на т.17, ал. 6 от ЗРТ . 

 

Решение:  

СЕМ реши с 1 (един) гласа “за”, 4 (четири) „въздържали”: СЕМ прекратява 

преписката. 

 

 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклади на Дирекция «Обща администрация» - предложения 

за: 

 

а) услуга, необходима за дейността на СЕМ;  

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да бъде сключен анекс към съществуващ договор за 

поддръжка на хардуерните ресурси в СЕМ с фирма „Томас Комерс Сервиз” ООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да бъде сключен анекс за удължаване на договора с 

„Томас Комерс Сервиз” ООД с една година. Обслужването е необходимо, за да 

продължат безпроблемно записите на радиопрограми от интернет и тяхното архивиране 

и наблюдение, чрез разработения от фирмата софтуер. 

 

 

б) утвърждаване разходите за представителни цели за 2016 г.  
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Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: Съгласно чл. 42, т.1 от Постановление № 

380/29.12.2015 г. за изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2016 г. 

/ДВ бр.3/2016 г./, представителните  разходите на СЕМ за 2016 година  да бъдат в размер 

на 2 000 /две хиляди / лева. 

 

Разни: 

 

СЕМ разгледа: 

1.Проект на отговор по Проекта на ЗИ на ЗРТ, внесен от Патриотичния фронт 

 

Иво Атанасов: Атанасов: Действащият текст съответства на конституционните и 

законови разпоредби. 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: Приема се писмото до НС за законопроекта. 

 

 

2.Проект на писма по наблюдение на чуждестранни програма за деца. 

3.Информация за работа на Работната група изменения в интелектуалната собственост 

4.Програма стажове в СЕМ. 

5.Прессъобщение на ЕРГА за промените в Директивата. 

6.Постъпила  покана за участие  на представител на СЕМ в Международна конференция.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за” Командирова Мария Стоянова – член на СЕМ в 

Амстердам за участие в  Пленарна среща на групата на европейските регулатори и 

международна конференция за аудио-визуални медийни услуги. 

 

 

Материали, приложени към Протокол № 05 

1. Дневен ред 

2. Доклад от “Специализирана администрация – НЛРПР” с изх. № АУАН № НД- 01-

211/2015 г., АУАН № НД- 01-201/2015 г., изх. АСД-09-06-00-2/26.01.2016 г. изх. БФ-22-

30-06-4/01.02.2016 г. 

 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

 

Анна Хаджиева 

 

 

....................... 

 

Анюта Асенова 

 

........................ 

Мария Стоянова 

 

 

......................... 

     

Георги Лозанов  

председател 

 

.......................... 

Иво Атанасов     

    ......................... 

         

Старши специалист  

деловодител-

протоколист:  

Албена Драганова 

   

 

……………....... 
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